
REFERAT AF BESTYRELSESMØDE NR. 4 
TORSDAG DEN 27. oktober 2005. 

 
Til stede: Klavs Andreassen, Lone Klamer, Kresten Valdal, Erik Jonas Pedersen, Anders Niel-

sen, Ole Colberg, Anker Blauenfeldt, Søren Kofoed, Jørn Weirsøe, Mette Bjersing, 
Søren Nielsen. 

 
Inviteret: Anders Hebo  
 
Afbud:   Per Jakobsen og Helle Skovgaard. 
 
  
Referent: Erik Jonas Pedersen. 
 
 
Dagsorden. 
 
Pkt. 1: Præsentation af SBKr.’s nye kasserer. 

Efter at Kresten Valdal havde præsenteret sig selv, orienterede de enkelte medlemmer 
af bestyrelsen om sig selv og deres arbejde for kredsen. 
 

Pkt. 2: Godkendelse af dagsorden. 
Dagsorden blev godkendt. 
 

Pkt. 3: Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde nr. 3, d. 27. september 2005. 
Mette Bjersing udtrykte tvivl om udsendelser pr. e-mail kommer til de rette personer i 
klubberne. Anders Hebo gjorde opmærksom på, at det er de samme personer, der vil 
få både post og e-mail tilsendt. 
Ole Colberg foreslog, at datoen for Repræsentantskabsmødet blev ændret til tirsdag d. 
14. marts 2006, idet der skal afholdes A finaler den 15. marts 2006. Det blev besluttet 
at ændre datoen for Repræsentantskabsmødet til den 14. marts 2006.  
Referatet blev herefter godkendt. 

 
Pkt. 4: Siden sidst. 

Klavs Andreassen havde været forhindret i at deltage i Ølstykkes 50 års jubilæum, i 
stedet deltog flere andre medlemmer af bestyrelsen. 

 
Pkt. 5: ”Hvad skal SBKr. bruge sine penge til?”. 
 Hvad betyder den nye kommunalreform for SBKr.? 

Det andet punkt udskydes.  
Erik Jonas Pedersen gjorde rede for programmet, som Bjarne Thor og han havde lavet 
på baggrund af 2004/05 regnskabet. Alle bestyrelsesmedlemmer havde fået tilsendt en 
kopi af programmet, og en udskrift af regnearket blev uddelt.  
Regnearket indeholder også en opgørelse af de enkelte udvalgs totale forbrug af penge 
for regnskabsåret 2004-05 (inkl. tilskud og overskud fra turneringer osv.) 
Programmet bygger på, at der findes nogle aktiviteter, der skønnes vigtige for SBKr., 
og som på en eller anden måde kan gøres kvantitative.  Forsøgsvis er følgende aktivi-
teter brugt: 
Antal udvalgsmedlemmer 
Antal hold i holdturnering 
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Antal deltagere i SM (afholdte individuelle turneringer) 
Antal deltagere i DM 
Antal deltagere i Internationale turneringer 
Antal deltagere i kurser 
Antal udvalgsmøder 
Antal klubmøder 
Antal samlinger  
Antal trænere 
Antal fællesrejser 
De enkelte punkter kan nu vægtes med nogle forholdstal (a, b, c...) efter hvor vigtige 
man finder de enkelte punkter. Programmet beregner herefter, hvor mange procent af 
det totale budget, der skal tildeles det enkelte udvalg. Kender man nu det totale beløb, 
der er til rådighed, kan man beregne, hvor meget det enkelte udvalg kan råde over.  
Det skal nævnes, at vægtninger delvis er foretaget så det kunne ses, hvorledes syste-
met virkede ud fra det endelige regnskab. 
Programmet er tænkt som en hjælp til budgetlægning og ikke nødvendigvis den ende-
lige fordeling af SBKr.’s midler. En fejl ved denne form for budgetlægning er natur-
ligvis, at man kun kan kvantisere de enkelte aktiviteter for det foregående år. Desuden 
indgår alle SBKr.’s indtægter i en fælles pulje, som derefter fordeles, dvs., at f.eks. 
USU ikke umiddelbart får indtægterne fra SM. 
Hvis bestyrelsen ønsker at gå videre med systemet, skal det diskuteres hvilke aktivite-
ter, der er vigtige og hvilke vægtninger de enkelte aktiviteter skal have, og under alle 
omstændigheder skal der foretages et skøn over de samlede indtægter. 
Endelig skal det nævnes, at der forlods er taget et beløb ud til administration. 
Det blev diskuteret, om man skal budgettere på tværs af udvalgene efter aktiviteter, 
uden at bryde den nuværende opdeling i udvalg. Ovenstående forslag tager i et vist 
omfang hensyn til dette, idet alle de nævnte aktiviteter findes i forskellig grad i de en-
kelte udvalg, og ved vægtningen kan man øge pengestrømmen til den pågældende ak-
tivitet. 
Når udvalgene kortlægger deres aktiviteter og budgetterer derefter, kan det let ske, at 
pengene ikke er tilstrækkelige til at opfylde alles ønsker, og bestyrelsen er i dette til-
fælde den kontrollerende og regulerende instans, der må se på helheden. Hvis besty-
relsen skal regulere, hvilke kriterier skal den så bruge? 
Vi skal ikke blot lægge vægt på de traditionelle aktiviteter og budgettere ud fra sidste 
års tal. Vi må have en diskussion om, hvad vi vil med kredsen, og finde ud af hvad 
klubberne ønsker, evt. udsende spørgeskemaer. 
Det ville være ønskeligt om man kunne foretage nogle prioriteringer og lægge budget-
ter, der rækker nogle år frem i tiden. 
Det blev besluttet, at bestyrelsen tager spørgsmålet om prioritering på mødet d. 9. ja-
nuar 2006, når udvalgene har haft mulighed diskutere det.  
  

Pkt. 6: Orientering fra udvalgene. 
Breddekonsulenten. 
Helle Skovgaard kunne desværre ikke deltage, derfor rapporterede Mette Bjersing på 
Helle Skovgaards vegne. Almindeligvis vil Helle Skovgaard have vanskeligt ved at 
deltage i møder om torsdagen. 
Breddekonsulentens indberetningsskemaer kan findes på den lukkede hjemmeside. 
Halvårsrapport forventes inden januar. 
Folderen om SBKr. er udsendt til klubberne, Anders Hebo sender et eksemplar til be-
styrelsesmedlemmerne. Bestyrelsen bør generelt orienteres om udsendelser til klub-
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berne. Med baggrund i folderen har der har været henvendelser fra Jægerspris og 
Grantoften. Udsendelsen af folderen følges i øvrigt op med telefonsamtaler. 
Af 8 planlagte Smash kurser er de 7 desværre aflyst på grund af for få tilmeldinger. 
Der afholdes ”Tøse træf” i Tølløse. 
Forsøger at lave en motionistdag. 
Ole Colberg nævnte at han forventer at se breddekonsulenten til U9 og U11 SM samt 
til finalener i A og B rækkerne. 
BREDU. 
Motionistholdturnering havde ingen tilmeldinger. 
Begynderturnering i Holbæk har 130 tilmeldte. Der planlægges en turnering i Ølstyk-
ke for U9 og U11. 
Anders Nielsen gjorde opmærksom på, at en massiv markedsføring evt. ved personligt 
fremmøde kan give bedre resultater end hjemmesiden og opslag. 
Mette Bjersing uddelte et spørgeskema vedrørende breddekonsulentordningen. Jørn 
Weirsøe lovede at skanne dokumentet og udsende det pr. e-mail til bestyrelsen, som 
har mulighed for at kommentere det inden den 3. november. 
SSU. 
Kredstræningen, der består af spillere, der ikke i første omgang er udtaget til for-
bundstræningen har samarbejde med DBF, og der er nu udtaget 2,5 til forbundstræ-
ningen. DBF ser meget positivt på SBKr.’s oplæg. Der samarbejdes også med Køben-
havnskredsen, som har en lignende træning. Her kan SBKr. spillere deltage dog uden 
at tage opmærksomhed. 
SBKr.’s spillere opnåede fine resultater i France Open. 
SM afvikles i Værløse, og C rækken er den største række i år. 
Ole Colberg gjorde opmærksom på, at U19 føler sig lidt udenfor, idet de står i over-
gangen mellem ungdom og senior. Anders Nielsen og Ole Colberg vil se, hvad der 
kan gøres ved problemet. 
USU. 
Ole Colberg udtrykte stor utilfredshed med DBF’s langsomme svar i forbindelse med 
skrivelser vedrørende den ny U9 /U11 regel om kort bane. Klubberne kender ikke reg-
len, og oplysningerne er kommet for sent ud. Der er i øvrigt stor utilfredshed med reg-
len, der også giver problemer i den daglige træning, hvor U11 og U13 spillere ofte 
træner sammen. 
Lone Klamer lovede at kontakte Poul Erik Højer vedrørende uddeling af pokalen til 
SM for ungdom. 
Klavs Andreassen lovede at kontakte BRF angående et sponsorat til SM for ungdom, 
som BRF tidligere har vist interesse for. 
Ole Colberg gjorde opmærksom på, at U11 og U13 rækkerne var lidt tynde. Han fore-
slog, at der oprettes et ”kraftcenter” for de bedste af disse spillere. Der blev uddelt et 
oplæg med budget. Der skulle bruges ca. kr. 25.000 som bestyrelsen i første omgang 
foreslog, at man skulle søge om. 
VETU. 
Der har været afholdt firkant match, SBKr. vandt rækken 55+. 
Der afholdes SM i Hillerød den 19. og 20. november 2005. I den forbindelse vil Anker 
Blauenfeldt invitere Helle Skovgaard.  
UDU. 
Søren Kofoed meddelte, at der er afholdt T1 og T2 kurser med 29 deltager fra 15 
klubber. T3 kurset havde kun 4 tilmeldte og blev aflyst, men de tilmeldte får tilbudt at 
deltage i DBF Midtjyllands kursus. Den lille tilmelding skyldes formentlig, at termi-
nen for afholdelsen er flyttet, så det skulle blive bedre næste år. Hjælpe trænerkursus 
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har 10 deltagere, der kræves mere markedsføring. Anders Nielsen foreslog, at der af-
sættes faste weekends til kurser. Kurserne holdes i øjeblikket fri af holdturneringsrun-
der, men kursusterminer kunne evt. indgå i sæsonplanlægningen. UDU overholder 
budgettet. 
DU. 
Jørn Weirsøe meddelte, at man i Dommerudvalget forsøger at holde antallet af møder 
på et minimum og korresponderer meget pr. e-mail. 
IT. 
E-mail adresser er blevet opdateret, og tidligere medlemmer er blevet slettet. 
Nogle af udvalgene mangler desværre meget på deres hjemmesider. Hvis der er pro-
blemer med at bruge systemet (FrontPage), er alle meget velkomne til at kontakte Erik 
Jonas Pedersen, som også af og til lægger noget op for forskellige udvalg, men det er 
meningen, at hvert udvalg vedligeholder deres del af hjemmesiden.  
AU. 
AU holder næste møde d. 17. november 2005.  
Lone Klamer udsender invitationer til Brunch d. 27-11-05 kl. 10.30 i Lillerød i forbin-
delse med Østmesterskaberne. 
AU foreslog, at Ulla Maltesen indtræder i bestyrelsen på den ledige post som supple-
ant. Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 

 
Pkt.: 7:  Eventuelt. 

Anders Hebo skal have underskrifter og nøglenummer for alle udleverede nøgler. Hvis 
der er medlemmer af de enkelte udvalg, der har behov, kan de få udleveret nøgle og 
adgangskort. 
Mette Bjersing efterlyste takster for trænerlønninger. Udvalgene bedes diskutere dette, 
og komme med oplæg til næste bestyrelsesmøde (d. 22.11.05). 
Anders Hebo meddelte, at Over Vindinge har anmodet om at blive slået sammen med 
Svend Gønge. Klavs Andreassen vil svare. 

 
 
 

Mødet slut kl. 22.10.      godkendt
  


